
 1

PROTOKÓŁ Nr  VI/2011 

z VI  sesji  Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 

w dniu 16 lutego 2011r. 

 

Ustawowy skład Rady Miasta:  21 radnych. Obecnych :  18 radnych.  

Nieobecni:  Przewodniczący Rady Miasta Mirosław Wacławski oraz radni Marek Bogdanowicz i Paweł 

Szycko. 

 

Sesja rozpocz ęła si ę o godz.9:00. 

 

Małgorzata Bała Wiceprzewodnicz ąca Rady Miasta: 

− przywitała zebranych, 

− otworzyła sesję przedstawiając porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Szczecinek na lata  

2011-2025. 

3. Uchwała w sprawie poręczenia przez Miasto Szczecinek weksla własnego „in blanco” 

wystawionego przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Szczecinku   

w celu zabezpieczenia spłaty części kwoty poŜyczki inwestycyjnej w wysokości  

53 920 049,00 PLN (słownie: pięćdziesiąt trzy miliony dziewięćset dwadzieścia tysięcy 

czterdzieści dziewięć złotych i 00/100) wraz z naleŜnymi odsetkami, wydzielonej z poŜyczki 

udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w kwocie 277 333 510,00 zł (słownie: dwieście siedemdziesiąt siedem milionów trzysta trzydzieści 

trzy tysiące pięćset dziesięć złotych i 00/100), w związku z realizacją przedsięwzięcia  

pn.: „Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty ”.  

4. Uchwała w sprawie poręczenia przez Miasto Szczecinek weksla własnego „in blanco” 

wystawionego przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie w celu zabezpieczenia  

spłaty części kwoty poŜyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 

pochodzących z budŜetu EU1 (tzw. poŜyczka na zachowanie płynności finansowej) w wysokości 

14 667 660,00 PLN (słownie: czternaście milionów sześćset sześćdziesiąt siedem tysięcy 

sześćset sześćdziesiąt złotych i 00/100) wraz z naleŜnymi odsetkami, wydzielonej z poŜyczki 

udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w kwocie 277.333.510,00 zł (słownie: dwieście siedemdziesiąt siedem milionów trzysta trzydzieści 

trzy tysiące pięćset dziesięć złotych i 00/100), w związku z realizacją przedsięwzięcia  

pn.: „Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty ”.  

5. Zamknięcie sesji. 
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Ad.2.  

Małgorzata Bała Wiceprzewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Roman Matuszak Przewodnicz ący Klubu Radnych Wspólnoty Samorz ądowej: 

− porównując treść prognozy finansowej z 27.12.2010r. z proponowaną obecnie naleŜy przyznać, Ŝe 

obecna wersja jest trochę lepsza, 

− Klub Radnych poprzednio głosował przeciw prognozie finansowej, a obecnie wstrzyma się od głosu. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− obecna wersja wieloletniej prognozy finansowej róŜni się od poprzedniej, poniewaŜ w międzyczasie 

wpłynęły nowe dane, których jeszcze nie było przy podejmowaniu poprzedniej uchwały, 

−  szerszych wyjaśnień moŜe udzielić p. ElŜbieta Mucha Dyrektor Wydziału Finansowego. 

 

ElŜbieta Mucha Dyrektor Wydziału Finansowego: 

− wieloletnia prognoza finansowa przedłoŜona Radzie Miasta na sesję grudniową przygotowana została 

według stanu na 15.11.2010r., 

− od tamtej pory dokonana została spłata części poŜyczki, która nie jest juŜ wykazywana  

w aktualizowanej wersji prognozy finansowej, 

− z kolei uchwały poręczeniowe nie wiąŜą się ze zmianą budŜetu, bo nie są to poŜyczki zaciągane 

przez Miasto, 

− poręczenie udzielane jest dla spółki PWiK, poniewaŜ jest to korzystniejsze rozwiązanie dla Miasta. 

 

Wiesław Drewnowski radny: 

− omawiane są aktualne kwestie finansowe, ale na zagadnienie trzeba spojrzeć w  aspekcie 

historycznym, 

− decyzja o przystąpieniu do realizacji projektu została podjęta przez poprzednie władze Miasta  

w 2002r., 

− aby wówczas ubiegać się o środki unijne trzeba było taką decyzję podjąć, 

− poręczenia będące przedmiotem proponowanych uchwał nie stanowią jakichś nowych ekstra 

poŜyczek, ale są konsekwencją wcześniejszych decyzji, 

− radnych powinno interesować to, w jakim stadium obecnie znajduje się inwestycja,  

− kto raz zagłosował poprzednio nad realizacją tego projektu, to konsekwentnie powinien teraz takŜe 

glosować za podjęciem proponowanych uchwał. 
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Małgorzata Bała Wiceprzewodnicz ąca Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym Rada Miasta  14 głosami „za” , przy 4 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach 

„przeciw” podjęła: 

uchwał ę nr VI/48/2011  

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Szcz ecinek  

na lata 2011-2025. 

 

Ad.3.  
 
Małgorzata Bała Wiceprzewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Joanna Pawłowicz radna: 

− zapytała, w jakim stopniu omawiana inwestycja dotyczy powiatu szczecineckiego i związanej z tym 

dotacji unijnej, w porównaniu z powiatami białogardzkim i kołobrzeskim, 

− jak rozkładają się poszczególne koszty zuŜycia wody i odprowadzenia ścieków w poszczególnych 

gminach powiatu szczecineckiego, 

− czy w Szczecinku oczyszczalnia ścieków, która jest modernizowana będzie oczyszczać tylko ścieki 

komunalne, czy teŜ będzie mogła równieŜ przyjmować ścieki przemysłowe? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− stwierdził, Ŝe te pytania świadczą o zainteresowaniu samym projektem, ale proponowana uchwała jest 

wynikiem wcześniej podjętej przez poprzednią Radę Miasta uchwały o przystąpieniu Miasta 

Szczecinek do realizacji tego projektu, 

− nie był i nie jest entuzjastą tego projektu, ale gdy obejmował urząd Burmistrza na wycofanie się było 

juŜ za późno, 

− poszczególne gminy, które przystąpiły do realizacji projektu przedstawiły swoje zapotrzebowania  

w zakresie doprowadzenia wody i odbioru ścieków, 

− gminy załoŜyły duŜą ilość inwestycji liniowych, co nie we wszystkich przypadkach było uzasadnione, 

− przetargi na realizację poszczególnych części projektu zostały rozpisane zgodnie z wymogami UE, ale 

niestety w niekorzystnym okresie dla inwestora, tj. w czasie, gdy panował rynek wykonawcy, gdzie to 

wykonawcy narzucali i windowali swoje ceny,  

− ze względu na terminy narzucone przez UE gminy nie miały na to wpływu, 

− przez to koszty realizacji projektów gwałtownie podroŜały, 

− ZMiG DP zwrócił się do UE o zgodę na fazowanie projektu, a to oznacza, Ŝe moŜna dobrać pieniądze 

na dokończenie inwestycji, 

− po zmianie składu Komisji Unijnej pojawiły się jednak trudności z uzyskaniem środków na fazowanie 

projektu, 

− i właśnie dlatego, Ŝe pieniędzy tych na razie nie ma, trzeba podeprzeć się poŜyczką. 
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Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z o.o. w Szczecinku : 

− taryfy cen za doprowadzenie wody i odbiór ścieków były przedstawiane na innej sesji Rady Miasta  

i nie uległy zmianie, 

− ceny w 2011r. w Szczecinku wzrosną w mniejszym stopniu niŜ w innych gminach obsługiwanych 

przez PWiK, 

− aby taryfy te mogły obowiązywać muszą być spełnione określone prawem wymogi i warunki, 

− oczyszczalnia jest juŜ praktycznie oddana do uŜytku i uruchamiana. 

 

Barbara Rajkowska Dyrektor Jednostki w Karlinie Rea lizuj ącej  Projekt: 

− wartość projektu ze 177 mln EURO wzrosła do 270 mln EURO pomimo, iŜ przetargi były powtarzane 

trzykrotnie, 

− pojawiła się moŜliwość ubiegania się o nowe dofinansowanie lub zrezygnowanie z dokończenia 

inwestycji i zwrot otrzymanych wcześniej środków, 

− przy rozpoczęciu inwestycji projekt został podzielony na dwie części: pierwsza obejmowała Białogard  

i Kołobrzeg, druga dotyczyła Szczecinka, 

− decyzja o fazowaniu projektu zapadła juŜ w kwietniu 2008r. a UE wydała wówczas zgodę, 

− we wrześniu 2008r. został złoŜony wniosek o wydzielenie środków na realizację fazy drugiej, ale do 

dziś nie ma decyzji, 

− Komisja Unijna dopiero we wrześniu 2009r. rozpoczęła analizę wniosku i zakończyła w 2010r., ale  

nie ma jeszcze ostatecznej decyzji, 

− nie ma dziś Ŝadnej innej informacji na jakim obecnie etapie znajdują się w/w wnioski, 

− UE stwierdziła, Ŝe w latach 2004-2006 polskie prawo dotyczące zamówień publicznych nie było 

dostosowane do prawa unijnego,  

− w takim przypadku nalicza się korekty systemowe, 

− w przypadku omawianego projektu wysokość  korekt do potrącenia wynosi 17 mln EURO, 

− ze względu na to, Ŝe za taki stan prawny odpowiada Państwo a nie ZMiG DP, rozwaŜane jest 

wystąpienie przez Związek z roszczeniem odszkodowawczym wobec Państwa, 

− informacje dotyczące projektu dostępne są na stronie internetowej ZMiG DP, 

− odnośnie ścieków przemysłowych, to oddana do uŜytku w Szczecinku oczyszczalnia moŜe je równieŜ 

przyjmować. 

 

Joanna Pawłowicz radna: 

− podziękowała za wyczerpujące odpowiedzi. 

 

Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z o.o. w Szczecinku : 

− ceny za dostarczanie wody i odbiór ścieków w 2011r. wzrosną od ok.10zł netto w Szczecinku do 

ok.40zł netto w pozostałych gminach. 

 

Wiesław Drewnowski radny: 

− czy spełnione są wszystkie unijne wymogi proceduralne? 
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− i jaki jest efekt oceny ekologicznej? 

 

Barbara Rajkowska Dyrektor Jednostki w Karlinie Rea lizuj ącej  Projekt: 

− wszystkie wymogi muszą być spełnione odrębnie dla kaŜdej gminy, bo jest to podstawą rozliczenia 

projektu, 

− efekt rzeczowy wykonano, 

− efektem ekologicznym jest ilość miejscowości podłączonych do odbierania wody oraz ilość 

odbieranych ścieków, 

− w Szczecinku nastąpił lekki poślizg czasowy z realizacją projektu. 

 
Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 
Wojciech Knapik radny: 

− zapytał, czy termin do 2035r. został w uchwale określony poprawnie? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, Ŝe tak, 

− jeŜeli inwestycja zostanie rozliczona, poŜyczka moŜe zostać zamieniona na zastaw na udziałach 

Miasta w spółce PWiK, co będzie dla Miasta korzystniejsze. 

 

Grzegorz Kołomycki Skarbnik Miasta: 

− w wieloletniej prognozie finansowej i budŜecie określa się termin, do którego miasto ma zaciągnięte 

zobowiązania, 

− nie dotyczy to poręczenia kredytu na dłuŜszy okres. 

 

Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z o.o. w Szczecinku : 

− wyjaśnił, ze spółka planuje spłacić kredyt do 2034r. 

 

Małgorzata Bała Wiceprzewodnicz ąca Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę nr VI/49/2011  

w sprawie por ęczenia przez Miasto Szczecinek weksla własnego „in blanco” wystawionego przez 

Przedsi ębiorstwo Wodoci ągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Szczecinku w celu za bezpieczenia spłaty 

części kwoty po Ŝyczki inwestycyjnej w wysoko ści 53 920 049,00 PLN (słownie: pi ęćdziesi ąt trzy 

miliony dziewi ęćset dwadzie ścia tysi ęcy czterdzie ści dziewi ęć złotych i 00/100) wraz z nale Ŝnymi 

odsetkami, wydzielonej z po Ŝyczki udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 277 333 510, 00 zł (słownie: dwie ście siedemdziesi ąt 

siedem milionów trzysta trzydzie ści trzy tysi ące pi ęćset dziesi ęć złotych i 00/100), w zwi ązku z 

realizacj ą przedsi ęwzięcia pn.: „Zintegrowana gospodarka wodno- ściekowa w dorzeczu Pars ęty ”.  
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Ad.4.  
 
Małgorzata Bała Wiceprzewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Małgorzata Bała Wiceprzewodnicz ąca Rady Miasta: 

− przystąpiła głosowania nad projektem uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę nr VI/50/2011  

w sprawie por ęczenia przez Miasto Szczecinek weksla własnego „in blanco” wystawionego przez 

Związek Miast i Gmin Dorzecza Pars ęty w Karlinie w celu zabezpieczenia  spłaty cz ęści kwoty 

poŜyczki na wyprzedzaj ące finansowanie działa ń finansowanych ze środków pochodz ących z 

budŜetu EU (tzw. po Ŝyczka na zachowanie płynno ści finansowej) w wysoko ści 14 667 660,00 PLN 

(słownie: czterna ście milionów sze śćset sze śćdziesi ąt siedem tysi ęcy sze śćset sześćdziesi ąt 

złotych i 00/100) wraz z nale Ŝnymi odsetkami, wydzielonej z po Ŝyczki udzielonej ze środków 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w kwocie 277.333.510,00 zł (słownie: dwie ście siedemdziesi ąt siedem milionów trzysta trzydzie ści 

trzy tysi ące pi ęćset dziesi ęć złotych i 00/100), w zwi ązku z realizacj ą przedsi ęwzięcia  

pn.: „Zintegrowana gospodarka wodno- ściekowa w dorzeczu Pars ęty ”. 

 

Małgorzata bała Wiceprzewodnicz ąca Rady Miasta: 

− stwierdziła, Ŝe porządek obrad został wyczerpany i zamknęła sesję. 

 

Obrady zakończono o godz.09:55. Na tym protokół zakończono. 

Protokołował:                                                                             Wiceprzewodnicząca Rady Miasta: 

Dariusz Krupski                                                                          Małgorzata Bała 


